
Referat fra Årsmødet i Jægerrådet for Ringkøbing – Skjern kommune, afholdt den 23. JAN 2024 
kl. 1900 i Højmark forsamlingshus. 

 

Fremmødte: 20 foreninger ud af de 31 foreninger var repræsenteret.(i alt 35 m/k) 

 

Dagsorden:  

1) Gennemgang af dagsorden 
2) Valg af dirigent. 
3) Aflægning af beretning for jægerrådets virke. 
4) Valg af formand (ikke i år). 
5) Orientering om bestyrelsens sammensætning.(hvis der er foreninger der ønsker at få en mand i rådet, skal de 

have kandidaten klar til denne aften). 
6) Indstilling af indtil to kandidater til hovedbestyrelsen og suppleanter for disse (Lars Jensen er på valg til HB og 

han modtager genvalg). 
7) Indstilling af delegerede til repræsentantskabsmødet. 
8) Indslag fra kredsformand kreds2 samt HB-medlem. 
9) Indkomne forslag. 
10) Oplæg ved Jacob Bergman Nielsen Chefkonsulent Natur og vildtpleje DJ 
11) Eventuelt. 

 

 

Ad. 1 Se dagsorden ovenfor. 

Ad. 2 Thue Madsen blev foreslået og valgt som dirigent. 

Ad. 3 Formanden gennemgik rådets virke i årets løb herunder debatten omkring PFAS og 
den indvirkning det har fået på jagten nogle steder, men set i bakspejlet er det hele 
nok lidt overdrevet. Indstilling til kommunes energiplan er indsendt fra jægerrådet. 
Der er nedlagt 221 mårhunde til en pris per mårhund på 3570,40. Projekt vildt striber 
kører nu godt i 2023 der blev sået ved i alt 120 lodsejere. Der har været et Road sjov i 
Aulum omkring vildttællinger. Der blev i foråret 2023 etableret et kystvandråd 
omkring Ringkøbing Fjord, hvor Jacob Bergman har siddet som Dj's mand.  
Landsskuet i Herning forløb her i 2023 ganske godt og der var mange hjælpere som 
Kim takkede for deres hjælp. Hvordan skal DJ natursyn se ud i fremtiden, der sidder 
nu en arbejdsgruppe og arbejder med dette for tiden. Der har været afholdt et 
særskilt møde i Idom, hvor der var fokus på hundyrene(kronvildt, dåvildt) i første 
omgang. 

Ad. 4 Ikke valg i 2024. 



Ad. 5 Kim gennemgik rådets nuværende sammensætning, og det endte med at Jan og 
Simon går ud og Frank kommer ind i jægerrådet.   

Ad. 6 Lars blev opstillet til HB og Steffen blev opstillet som suppleant, begge uden 
modkandidater. 

 Ad. 7 Den 22 JUN 2024 er der repræsentantskabsmøde og vi har 10 pladser som blev 
fordelt med det samme og godkendt, Kim melder til ved DJ.   

Ad. 8 Steffen gennemgik de nye foreslåede jagttider for hundyr af då og kronvildt som 
bliver fuld jagttid for kron kalve fra den 1/9 til 29/2 og for hind og då 1/10 til 31/1 og 
for dåkalve fra den 1/10 til den 31/1. Lars kom ind på den nye kursuskalender der er 
på vej, og så gennemgik han lige proces linjen for de nye jagttidsforhandlinger samt 
de andre forudsætninger der skal være på plads, før de bliver til en realitet. Lars 
vendte også lige problemerne med udsætning af fasaner og agerhøns. Lars 
orienterede om hvorfor der kun udkommer 9 blade af JÆGER fremover.  

Ad. 9 Ingen forslag. 

Ad. 10 Jacob B. Nielsen fortalte om naturtiltag i det åbne land set i forhold til jagt, en masse 
om etablering af vildtagre, slåning af vildtagre, etablering af kvasdynger, placering af 
vildtstriber, plante hjemmehørende arter for vildtet gerne med blomster og frugter 
og plant nu buske i stedet for træer, afgræsning af vore vådområder er særdeles 
vigtig men se også hvad der ligger på DJ`s hjemmeside. Jacob fortalte meget om alle 
de fora som DJ deltager i hen over tid. Fårefedt der ud sprøjtes i afgrøder der skal 
høstes, stopper høstdrab af rålam hvis det bliver brugt rigtigt. Hele foredraget bliver 
rundsendt af formanden elektronisk.  

Ad.11 Jagt i de kommunale skove og de problemer det gir, vil blive behandlet på et møde 
som formanden indkalder til i løbet af sommeren.   

 

 

Ole Lembcke Pedersen 

Sekretær i jægerrådet 


